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Paragraf 110  

Upprop och val av protokolljusterare 

Beslut 
Linda Johansson (S) valdes till protokollsjusterare. 

__________ 
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Paragraf 111  

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragslistan godkändes. 

__________ 
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Paragraf 112  

Ordförande informerar 

Beskrivning av ärendet 
Ordförande informerar om aktuella händelser inom nämndens ansvarsområde. 

__________ 
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Paragraf 113  

Förvaltningen informerar 

Beskrivning av ärendet 
 
Förvaltningen informerar om kulturhus Joar 
aktuellt i projektet: 

• rumsfunktionsprogrammet, fortsatt arbete 
-ventilation och brand 

• utemiljön 
-de tre entréerna 

• varubyggesmärke 
-målgrupper, storytelling 
 

kommunikation och dialog: 

• referensgrupp tillgänglighet 
-fokus just nu: platsbesök utemiljö och brand 

• Övriga aktörer och samverkansparter 
-Eurostar 

• God morgon Enköping 
-information om projektet och visning av filmen 

• Evakueringslokaler på Sandbroskolan 

  

  

 
    

  

 
 
 

__________ 
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Paragraf 114 Ärendenummer UPN2024/193 

Nämndplan med budget 2025 och plan för 2026-2027 

Beslut 
Upplevelsenämnden antar nämndplan med budget 2025 och plan 2026–2027 

Beskrivning av ärendet 
Vart fjärde år beslutar kommunfullmäktige om en långsiktig plan för 
kommunkoncernen. Den långsiktiga planen utgör den politiska viljan och anger 
färdriktningen för kommunkoncernen de kommande fyra åren. Varje år beslutar 
kommunfullmäktige om en årsplan med budget samt plan för ytterligare två år. 
Varje nämnd, bolag och förbund ansvarar för att bedriva en effektiv verksamhet 
med god kvalitet med utgångspunkt i grunduppdraget, de ekonomiska 
förutsättningarna samt kommunfullmäktiges politiska målbild och mål, 
uppdrag/satsningar och övriga beslut. Upplevelsenämnden har nu att anta 
nämndplan med budget 2025 med plan för 2026 – 2027 utifrån 
kommunfullmäktiges långsiktiga plan 2024–2027 och årsplan med budget 2025 
med plan för 2026 – 2027. 

Förvaltningens bedömning 
I nämndplanen beskrivs vad kommunfullmäktiges målbild trygghet och målen 
samhörighet, självständighet och stolthet innebär för upplevelsenämnden. Vidare 
förklaras hur nämnden ska arbeta med kommunfullmäktiges särskilda satsningar 
och uppdrag i kommunfullmäktiges årsplan och med hållbarhet utifrån ett socialt, 
ekologiskt och ekonomiskt perspektiv. 
I februari 2024 antog upplevelsenämnden tre långsiktiga utvecklingsmål för 
perioden 2024–2027. I nämndplanen beskrivs vilken utveckling och strategier 
nämndens verksamheter behöver arbeta med för att nå måluppfyllnad de 
kommande åren samt valda indikatorer för måluppfyllnad. 
Nämndplanen beskriver även hur nämndens drifts- och investeringsbudget 
kommer fördelas under 2025 med plan för 2026–2027 och nämndens volymer. 
Förvaltningen bedömer att nämndplanen är väl förankrad och genomarbetad. 

Bilaga: 
Nämndplan med budget 2025 och plan 2026–2027, daterad 2024-12-04 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden antar nämndplan med budget 2025 och plan 2026–2027 
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__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen, för åtgärd 
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Paragraf 115 Ärendenummer UPN2024/197 

Plan för Intern kontroll 2025 

Beslut 
Upplevelsenämnden antar Internkontrollplanen för upplevelsenämndens 
verksamheter för år 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Internkontroll handlar om att ha ordning och reda, veta att det som ska göras blir 
gjort och att det sker på ett bra och säkert sätt. En god intern kontroll skall bidra till 
att ändamålsenligheten i verksamheten stärks och att den bedrivs effektivt och 
säkert med medborgarnas bästa för ögonen. 
Enligt kommunallagen 6 kap 6 § och Regler för intern styrning och kontroll i 
Enköpings kommun (ärende nr KS 2018/547) har varje nämnd det yttersta 
ansvaret för den interna styrningen och kontrollen inom sitt verksamhetsområde. 
Samtliga nämnder ska årligen genomföra en riskanalys. Utifrån riskanalysen tas en 
internkontrollplan fram som beslutas av nämnd. Internkontrollplanen följs upp vid 
två tillfällen under året. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har genomfört en inledande riskanalys över potentiella risker i 
förvaltningen. Utifrån dessa risker har en sannolikhets- och konsekvensbedömning 
gjorts utifrån skalan Mycket hög risk, Hög risk, Medelhög risk och Låg risk. 
Denna bedömningsprocess har resulterat i ett förslag till internkontrollplan 
innehållande fem (5) stycken risker som behöver kontrolleras och följas upp under 
kalenderåret 2025. Två av dessa utgör fortsättning på internkontrollplanen från 
2024 medan de övriga tre är nyligen identifierade risker. 
 
Bilaga: Plan för internkontroll 2025 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden antar Internkontrollplanen för upplevelsenämndens 
verksamheter för år 2025. 

__________ 
 
Kopia till: 
kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 116  

Information om IOP-samarbetet med RF-SISU 
    

Beskrivning av ärendet 
Lina Stolpe, RF-SISU presenterade hur de arbetar i den överenskommelsen om 
idéburet offentligt partnerskap IOP, de inlett med Enköpings kommun och de fyra 
nämnderna. I samverkan med socialnämnden, vård- och omsorgsnämnden, 
utbildningsnämnden och upplevelsenämnden för att ge förutsättningar för en god 
hälsa och ett självständigt, aktivt liv samt att skillnader i livsvillkor jämnas ut. 

__________ 
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Paragraf 117  

Information om RF-SISU föreningsenkät 

Beskrivning av ärendet 
William Lind från RF-SISU presenterade den senaste föreningsenkäten.  

__________ 
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Paragraf 118  

Information: Redovisning av nämndens årliga 
föreningsenkät 

Beskrivning av ärendet 
Marita Ghafouri presenterade nämndens årliga föreningsenkät. 

__________ 
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Paragraf 119 Ärendenummer UPN2024/98 

Medborgarförslag - Yogapaviljong i parken i Enköping 

Beslut 
Upplevelsenämnden avslår medborgarförslaget. 

Beskrivning av ärendet 
Den 15 mars 2024 inkom ett medborgarförslag om att bygga en yogapaviljong i en 
av parkerna längs Hälsans stig. Medborgaren skriver att yogapaviljongen skulle 
vara ett fint komplement till Hälsans stig och att yoga är en träningsform som kan 
utövas i princip varsomhelst och bidrar till ett inre lugn för dagens stressade 
medborgare. Medborgaren skriver också att yoga är den träningsform som enligt 
forskning bidrar till att minska demens, bättre psykisk hälsa, bättre sömn samt öka 
välmående i allmänhet. I Stockholm finns en yogapaviljong i Vasaparken. 
Medborgaren skriver att det inte är några större kostnader med en sådan här 
anläggning. Eventuell behöver den hållas stängd nattetid för att undvika 
skadegörelse. 

Förvaltningens bedömning 
Av underlag från projektet i Stockholm framgår att kostnaden för byggnation och 
projektet i sin helhet var drygt 2 miljoner kronor. Det här var innan pandemin och 
inflationen vilket alltså påverkar kostnad för både material och arbetskostnader till 
dagens priser. Förvaltningens bedömning är att det inte finns ekonomiska eller 
personella resurser att bygga och sköta drift för en yogapaviljong. 
 
Idag finns möjlighet att utöva aktiviteter på skolparkscenen i Skolparken. Parken är 
en del av Hälsans stig. Skolparksscenen är bokningsbar per dag för evenemang 
via kommunens lokalbokning till en kostnad enligt de av kommunfullmäktige 
beslutade taxor och avgifter. När skolparksscenen inte är bokad för evenemang 
ser förvaltningen att den kan användas till spontant utövande av yoga eller 
liknande aktiviteter av privatpersoner motsvarande en spontanidrottsplats. Den 
som har bokat scenen för ett evenemang går dock alltid före, även om 
spontanutövaren var där först. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden avslår medborgarförslaget. 

__________ 
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Paragraf 120 Ärendenummer UPN2024/64 

Medborgarförslag -Utsmyckning 

Beslut 
Upplevelsenämnden anser medborgarförslaget besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Den 21 december 2023 inkom ett medborgarförslag om att textilkonst som tidigare 
fanns i kommunhuset ska visas där också i det nya. Det handlar om ett antal vävda 
verk som gjordes av Boglösa vävstuga efter förlagor i hästtäcken från 1600-, 1700- 
och 1900-talen. Konstverken förvärvades av kommunen 1985 till Enköpings 
kommuns konstsamling och finns idag i museets konstmagasin. 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
Enköpings kommuns konstsamling är i grunden avsedd för att placeras i eller i 
anslutning till kommunens lokaler. De konstverk som inte är utplacerade förvaras i 
museets magasin och är tillgängliga för placering i kommunala lokaler. Det gäller 
också de tre konstverk som förslås placeras i det nya kommunhuset. 
Inför att konstverk ska placeras ut i en lokal sker en prövning av vad som är en 
lämplig placering, både utifrån konstverkets känslighet och estetiska kvaliteter. 
Även säkerhet, lokalers utformning och användning kan påverka placeringen. 
Upplevelseförvaltningen har inga synpunkter på att konstverken visas i det nya 
kommunhuset, men äger inte frågan om gestaltningsprogram för byggnaden helt 
själva. Det är därför inte möjligt för upplevelsenämnden att ensam fatta beslut om 
vävarnas placering i kommunhuset. Upplevelseförvaltningen avser bevaka frågan 
och kan reservera verken för en sådan framtida placering. 

Upplevelseförvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden anser därmed medborgarförslaget besvarat. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 
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Paragraf 121 Ärendenummer UPN2024/181 

Särskilt bidrag Enköpings motorklubb 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att ge ett särskilt bidrag till Enköpings motorklubb 
avseende stöd för vatten och el. 
1. 2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 81 000 kronor. 
2. 2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 68 000 kronor. 
3. 2027 erhåller föreningen särskilt bidrag om 55 000 kronor. 
4. 2028 erhåller föreningen särskilt bidrag om 42 000 kronor. 
5. 2029 erhåller föreningen särskilt bidrag om 29 000 kronor. 
6. 2030 erhåller föreningen särskilt bidrag om 16 000 kronor. 
2031 upphör det särskilda bidraget. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt tidigare avtal och överenskommelser har föreningen erhållit ersättning för el 
och vatten uppstigande till 81 000 kronor. Bedömningen utifrån 
upplevelsenämndens prioriteringar är att föreningens verksamhet är viktig för barn 
och ungdomar. Upplevelsenämnden gör varje mandatperiod prioriteringar som kan 
påverka föreningar i kommunen ekonomiskt. Upplevelsenämnden har givit 
upplevelseförvaltningen i uppdrag att se över samtliga föreningsavtal. Det 
driftsbidrag föreningen erhåller idag finns inte som en del i Enköpings kommun 
beslutade bidragsregler stöd till civilsamhället (UPN2024/161). 
Upplevelseförvaltningen bedömer att föreningens nuvarande bidrag stegvis ska 
fasas ut. Detta görs genom en succesiv övergång för att ge föreningen möjlighet 
att anpassa sin verksamhet och minimera de negativa konsekvenserna. (Se 
nedan). 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
För att denna succesiva övergång skall fungera för båda parter, så föreslås ett 
särskilt bidrag. 
Detta bidrag förhindrar inte föreningen att söka övriga bidrag inom Enköpings 
kommun. 
 
2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 81 000 kronor. 
2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 68 000 kronor. 
Från 2027 till 2030 minskas det särskilda bidraget med 13 000 kronor per år. 
Från 2031 upphör det särskilda bidraget. 
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Sociala och ekonomiska konsekvenser 
Föreningen har barn och ungdomsverksamhet som är vår prioriterade målgrupp. 
Om det tidigare stöd de erhållit skulle utebli kommer det ge negativa konsekvenser 
för föreningen och den enskilde medlemmen. Det är en dyr sport som skulle 
innebära ännu högre avgifter för medlemmen. Den sociala aspekten för den 
enskilde medlemmen såsom välmående och tillhörighet är lika viktig att beakta. 
Enköpings motorklubb är stora arrangörer inom motorsporten, unikt att Enköping 
har den närheten till motorsporten som föreningen erbjuder. 
 
Upplevelseförvaltningen ser inga negativa ekonomiska konsekvenser i 
upplevelsenämndens budget att göra denna övergång. Det är ett öronmärkt 
ekonomiskt stöd som föreningen erhållit sedan 20 år tillbaka. 

Upplevelseförvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att ge ett särskilt bidrag till Enköpings motorklubb 
avseende stöd för vatten och el. 
1. 2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 81 000 kronor. 
2. 2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 68 000 kronor. 
3. 2027 erhåller föreningen särskilt bidrag om 55 000 kronor. 
4. 2028 erhåller föreningen särskilt bidrag om 42 000 kronor. 
5. 2029 erhåller föreningen särskilt bidrag om 29 000 kronor. 
6. 2030 erhåller föreningen särskilt bidrag om 16 000 kronor. 
2031 upphör det särskilda bidraget. 

__________ 
 
Kopia till: 
Föreningen 
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Paragraf 122 Ärendenummer UPN2024/181 

Särskilt bidrag Göta MS 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att ge ett särskilt bidrag till Göta MS avseende stöd 
för vatten och el. 
1. 2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 160 000 kronor. 
2. 2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 134 000 kronor. 
3. 2027 erhåller föreningen särskilt bidrag om 108 000 kronor. 
4. 2028 erhåller föreningen särskilt bidrag om 82 000 kronor. 
5. 2029 erhåller föreningen särskilt bidrag om 56 000 kronor. 
6. 2030 erhåller föreningen särskilt bidrag om 30 000 kronor. 
2031 upphör det särskilda bidraget. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt tidigare avtal och överenskommelser har föreningen erhållit ersättning för el 
och vatten uppstigande till 160 000 kronor. Bedömningen utifrån 
upplevelsenämndens prioriteringar är att föreningens verksamhet är viktig för barn 
och ungdomar. Upplevelsenämnden gör varje mandatperiod prioriteringar som kan 
påverka föreningar i kommunen ekonomiskt. Upplevelsenämnden har givit 
upplevelseförvaltningen i uppdrag att se över samtliga föreningsavtal. Det 
driftsbidrag föreningen erhåller idag finns inte som en del i Enköpings kommun 
beslutade bidragsregler stöd till civilsamhället (UPN2024/161). 
Upplevelseförvaltningen bedömer att föreningens nuvarande bidrag stegvis ska 
fasas ut. Detta görs genom en succesiv övergång för att ge föreningen möjlighet 
att anpassa sin verksamhet och minimera de negativa konsekvenserna. (Se 
nedan). 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
För att denna succesiva övergång skall fungera för båda parter, så föreslås ett 
särskilt bidrag. 
Detta bidrag förhindrar inte föreningen att söka övriga bidrag inom Enköpings 
kommun. 
2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 160 000 kronor. 
2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 134 000 kronor. 
Från 2027 till 2030 minskas det särskilda bidraget med 26 000 kronor per år. 
Från 2031 upphör det särskilda bidraget. 
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Sociala och ekonomiska konsekvenser 
Föreningen har barn och ungdomsverksamhet som är vår prioriterade målgrupp. 
Om det tidigare stöd de erhållit skulle utebli kommer det ge negativa konsekvenser 
för föreningen och den enskilde medlemmen. Det är en dyr sport som skulle 
innebära ännu högre avgifter för medlemmen. Den sociala aspekten för den 
enskilde medlemmen såsom välmående och tillhörighet är lika viktig att beakta. 
Göta MS är stora arrangörer inom motorsporten, unikt att Enköping har den 
närheten till motorsporten som föreningen erbjuder. 
 
Upplevelseförvaltningen ser inga negativa ekonomiska konsekvenser i 
upplevelsenämndens budget att göra denna övergång. Det är ett öronmärkt 
ekonomiskt stöd som föreningen erhållit sedan 20 år tillbaka. 

Upplevelseförvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att ge ett särskilt bidrag till Göta MS avseende stöd 
för vatten och el. 
1. 2025 erhåller föreningen särskilt bidrag om 160 000 kronor. 
2. 2026 erhåller föreningen särskilt bidrag om 134 000 kronor. 
3. 2027 erhåller föreningen särskilt bidrag om 108 000 kronor. 
4. 2028 erhåller föreningen särskilt bidrag om 82 000 kronor. 
5. 2029 erhåller föreningen särskilt bidrag om 56 000 kronor. 
6. 2030 erhåller föreningen särskilt bidrag om 30 000 kronor. 
2031 upphör det särskilda bidraget. 

__________ 
 
Kopia till: 
Föreningen 
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Paragraf 123 Ärendenummer UPN2024/207 

Delegation för reinvestering konstgräsplaner 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att ge delegation till verksamhetschefen för Idrott & 
fritid för att genomföra samtliga delar i projektet ”reinvestering av konstgräsplaner 
på Fanna IP och Korsängens IP”. 

Beskrivning av ärendet 
I Upplevelsenämndens samlingspost för markanläggningar finns i 2025 års budget 
avsatta medel för utbyte av konstgräsplaner på Fanna IP och Korsängens IP. Detta 
projekt har inletts och ska snart gå in i upphandlingsfas. Investeringar i 
konstgräsplaner är relativt dyra projekt. Den samlade beräknade summan av 
projektet överstiger det belopp som förvaltningen har delegation på. Detta skulle 
innebära att olika delar av upphandlingen behöver beslutas i nämnd, vilket bedöms 
förlänga projektet och riskerar att försena den tidplan projektet har. Därför föreslås 
verksamhetschefen för Idrott och fritid få en utökad delegation i detta projekt. 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att en tillfällig delegation i det aktuella projektet är 
nödvändig för att kunna hålla en effektiv process och på så sätt hålla tidplanen i 
det aktuella projektet. Projektet skiljer sig inte heller från andra liknande 
markanläggningsprojekt annat än att summan blir högre än normalt. 

Upplevelseförvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att ge delegation till verksamhetschefen för Idrott & 
fritid för att genomföra samtliga delar i projektet ”reinvestering av konstgräsplaner 
på Fanna IP och Korsängens IP”. 

__________ 
 
Kopia till: 
För kännedom: Inköpsavdelningen, kommunledningsförvaltningen. 
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Paragraf 124 Ärendenummer UPN2024/194 

Remiss: Policy för inköp och upphandling samt Regler 
för inköp och upphandling Kommunstyrelsen 2024-10-
29 (2024-10-29 KS §236) 

Beslut 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens förslag till yttrande som sitt eget och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Upphandling är ett verktyg som, genom konstruktiva strategier och ett bra 
samarbete inom organisationen, ska bidra till att kommunens mål uppfylls och att 
ekonomiska resurser används på ett effektivt sätt. Reglerna för inköp och 
upphandling styr hur kommunen ska arbeta med inköp samt upphandlingar både 
över och under direktupphandlingsgränsen. Reglerna förtydligar bland annat vilka 
ansvarsförhållanden som gäller i kommunen och vad detta ansvar innebär. 

Reglerna för inköp och upphandling syftar till att säkerställa att kommunens 
inköpsprocess är rättssäker, att varor, tjänster och entreprenader anskaffas till rätt 
kostnad och kvalitet samt att relevanta krav avseende ekonomisk hållbarhet, social 
hållbarhet och ekologisk hållbarhet ställs. Vidare ska reglerna främja att 
kommunen i upphandlingsfrågor agerar och uppfattas som en seriös, affärsmässig 
och attraktiv avtalspart. Reglerna syftar även till att förebygga och minska risken för 
mutor, jäv och korruption. 

Kommunens inköpsavdelning har fått i uppdrag att undersöka möjligheten att ta ett 
större ansvar inom direktupphandlingar. För närvarande utförs direktupphandlingar 
upp till direktupphandlingsgränsen av certifierade utsedda direktupphandlare i 
verksamheterna. Det har identifierats områden där det är möjligt att öka 
effektiviteten och rättssäkerheten. Som en följd revideras befintliga regler för inköp 
och upphandling. 

Förvaltningens bedömning 
Ny lydelse under 2.2, Regler för inköp och upphandling: 

”När en nämnd genomför en upphandling där även andra nämnder har ett behov 
av det som anskaffas ska upphandlingen samordnas. Den nämnd som står för den 
största delen av inköpen och därmed har det största behovet av avtalet, ansvarar 
för upphandlingen och avtalet. Ansvarig nämnd kan inte välja att bortse från andra 
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nämnders behov och måste således inför varje upphandling säkerställa vilket 
behov andra nämnder har av det som anskaffas. Alla nämnder ska kunna avropa 
från samtliga upphandlade avtal.” 

Upplevelseförvaltningen tolkar den föreslagna lydelsen som att kravet på att 
säkerställa andra nämnders behov gäller samtliga direktupphandlingar oavsett 
volym och upphandlingens värde. Det framgår inte vilka tänkbara åtgärder som 
ansvarig nämnd behöver vidta för att införliva kravet på att säkerställa behovsbild 
från andra nämnder. Upplevelseförvaltningen bedömer att det finns en 
överhängande risk för att den föreslagna lydelsen resulterar i en ökad 
arbetsmängd för certifierade beställare. Det kan också leda till en långsammare 
hantering av vissa direktupphandlingsprocesser. I dagsläget görs inte en sådan 
omfattande kontroll vid varje direktupphandling. Om inköpet har ett mycket lågt 
värde eller behovet uppstår plötsligt och akut prioriteras i regel ett snabbt 
införskaffande. Eftersom skillnaden i den föreslagna nya lydelsen gentemot den 
befintliga i stor utsträckning består i en skarpare kravställning på säkerställandet av 
andra nämnders behov samt att kravet uttrycks undantagslöst kommer ett rutinsteg 
som säkerställer kontroll av samtliga nämnders behov att behöva tillämpas vid 
varje direktupphandling oavsett storlek på värde och hur akut behovsbilden är. 

Upplevelseförvaltningen har i övrigt inga andra synpunkter på de föreslagna 
ändringarna i regelverket. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens förslag till yttrande som sitt eget och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 125 Ärendenummer UPN2024/50 

Redovisning av försenade medborgarförslag 

Beslut 
Upplevelsenämnden fastställer att: 

    1. Upplevelsenämnden har haft ett försenat medborgarförslag att redovisa till 
kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt upplevelsenämndens reglemente paragraf 14 så ska upplevelsenämnden 
redovisa till kommunfullmäktige två gånger per år vilka medborgarförslag som inte 
har beretts färdigt för beslut inom ett år från det att förslagen väcktes i fullmäktige.   
Redovisning ska göras på nämndens sammanträden i december och juni. Även 
om det inte finns några försenade medborgarförslag så ska redovisning göras. ?  
Medborgarförslag graffittivägg presenterades och skickades till 
upplevelsenämnden för beredning och beslut 29 september 2023. Ärendet kom 
nämnden tillhanda den 4 oktober 2023. Nämnden fattade beslut i ärendet 24 
oktober 2024. Ärendet expedieras tillbaka till kommunfullmäktige för kännedom 
den 28 oktober 2024. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden fastställer att: 

    1. Upplevelsenämnden har haft ett försenat medborgarförslag att redovisa till 
kommunfullmäktige. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
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Paragraf 126 Ärendenummer UPN2024/192 

Beslut om gallring i Flexite 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att:  

1. all statistik och alla ärenden som genererats från och med 1 januari 2024 till 
och med 30 april 2024 i MiCC Flexite exporteras till en separat lagringsyta 
som sedan gallras den 31 mars 2026,  

2. alla upplevelsenämndens ärenden inklusive ärendeloggar i MiCC Flexite 
gallras den 31 januari 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Alla kontakter med Enköpings kommun som går via kontaktcenter hanteras initialt i 
systemet MiCC Flexite. Ingenting har gallrats i systemet sedan starten år 2017 och 
antalet ärenden har passerat 420 000 stycken. Informationen som hanteras i 
systemet rör till exempel önskemål om att bli kopplad till handläggare på en 
förvaltning, svar på enklare frågor, synpunkter och klagomål. Även begäran om 
allmänna handlingar förekommer i systemet, men dessa skickas vidare till rätt 
förvaltning för att hanteras och registreras i nämndens diarium.  

Kommunen har sedan starten år 2017 köpt licenser och nyttjanderätt till MiCC 
Flexite via ett tilläggsavtal till kommunens förra telefonilösning. Den 31 mars 2024 
upphörde avtalet om telefonilösningen, och kommunen valde att gå över till telefoni 
som tjänst. Eftersom kommunen äger plattformen Invit Flexite har man därför valt 
att nu bygga upp kontaktcenters process på den plattformen, istället för MiCC 
Flexite. Sedan plattformsbytet skedde 1 april 2024 har samtliga pågående ärenden 
i MiCC Flexite stängts. För att helt kunna avsluta systemet MiCC Flexite behöver 
kommunstyrelsen besluta att de allmänna handlingar som hanteras där kan 
gallras.  

Alla ärenden, som inte är av ringa och tillfällig betydelse, ska enligt kontaktcenters 
rutiner skickas vidare för diarieföring till respektive nämnd. Risken för att det finns 
allmänna handlingar i MiCC Flexite som behöver bevaras bedöms därför som 
väldigt låg. Alternativet till att gallra ärendena och ärendeloggarna på det sätt som 
föreslås är att gå igenom varje enskilt ärende för att avgöra vilka allmänna 
handlingar som finns och bedöma huruvida dessa kan gallras eller inte. Mot 
bakgrund av vilka handlingar som förekommer i systemet skulle det innebära en 
orimlig arbetsbelastning. Därför är förslaget att kommunstyrelsen beslutar att gallra 



Protokoll  26 (32) 

Sammanträdesdatum  
2024-12-12  

 

Upplevelsenämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

samtliga handlingar i MiCC Flexite. Statistik och ärenden som genererats under år 
2024 föreslås exporteras till en separat lagringsyta och sparas fram till den 31 
mars 2026, så att kontaktcenter kan spåra vad som hänt i dessa ärenden och 
svara på eventuella frågor.  
 
Ekonomiska konsekvenser  
Kostnaden för gallringen ryms inom befintlig budget.  
 
Sociala och miljömässiga konsekvenser  
Beslutet medför inte några sociala eller miljömässiga konsekvenser.  
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-30 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
 Upplevelsenämnden beslutar att:  

1. all statistik och alla ärenden som genererats från och med 1 januari 2024 till 
och med 30 april 2024 i MiCC Flexite exporteras till en separat lagringsyta 
som sedan gallras den 31 mars 2026,  

2. alla upplevelsenämndens ärenden inklusive ärendeloggar i MiCC Flexite 
gallras den 31 januari 2025.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kontaktcenter för åtgärd 
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Paragraf 127 Ärendenummer UPN2024/213 

Utredning utveckla Fjärdhundrabadet 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att förlänga tidsfristen för utredning av 
Fjärdhundrabadets utveckling till att presenteras den 27 mars 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden gav förvaltningschefen 2024-06-13 § 64 i uppdrag att utreda 
möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet med syfte att minska 
nämndens nettodriftskostnad för verksamheten. Uppdraget skulle redovisas till 
nämnd senast december 2024. Behovet av att begära förlängning av tidsfristen är 
främst resursbrist kopplat till flera andra omfattande ärenden som är högre 
prioriterade. 

Förvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningen anser att det är viktigt att leverera ett resultat av hög 
kvalitet och att alla relevanta aspekter blir noggrant granskade. Genom att förlänga 
tidsfristen till mars ges möjlighet att bättre fördela och använda våra resurser för att 
slutföra utredningen på ett tillfredställande sätt. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att förlänga tidsfristen för utredning av 
Fjärdhundrabadets utveckling till att presenteras den 27 mars 2025. 

Yrkanden 
Cecilia Karikoski (MP) yrkar bifall till förvaltnings förslag. 

__________ 
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Paragraf 128 Ärendenummer UPN2023/221 

Skattmansö 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att ge Skattmansöådalens förening ett särskilt bidrag 
om 250 000 kronor. 

Reservationer 
Viktor Olofsson (S), Linda Johansson (S ) och Hanah Ali Ibrahim (S) reserverar sig 
mot beslutet. 

Särskilda yttranden 
Som ny i nämnden tycker jag att hela detta ärende varit svårt att följa, med flera 
olika och otydliga handlingar som ofta presenteras väldigt sent inför mötena. Det 
har flera gånger gjort det oklart hur besluten ska tolkas, och hur de ska finansieras. 
Johnny Eklund, Nystart Enköping 
 
Vi har ett rikt föreningsliv i Enköping med många aktiva föreningar som vill 
utvecklas och skapa värdefulla aktiviteter och insatser för sina medlemmar och 
kommunens medborgare. För att främja social hållbarhet bör vi stödja inkluderande 
aktiviteter som främjar jämlikhet och tillgänglighet för alla, oavsett ekonomisk 
bakgrund. För många föreningar är bidrag från kommunen helt avgörande för att 
bedriva sin verksamhet och behovet av resurser är stort. Nämnden har 
bidragsregler som möjliggör och reglerar dessa resurser. Det är därför 
problematiskt att betala ut ett så stort ekonomiskt bidrag som inte grundar sig på 
en ansökan via bidragssystemet. Ett bidrag som till största delen ska gå till betald 
arbetskraft. Vi befarar att detta skapar en osund praxis där beslut om bidrag 
grundas på att man fått möjlighet att prata med nämnd snarare än på väl utredda 
och transparenta bedömningar.  
Linda Johansson (S), Viktor Olofsson (S), Hanah Ali Ibrahim (S) 

 

Beskrivning av ärendet 
Den 14 december 2023 gav upplevelsenämnden förvaltningschefen i uppdrag att 
återkomma med ärendet som ett beslutsärende senast i april 2024. Förvaltningen 
har därefter utrett olika upplägg vilka slutligen redovisades för Upplevelsenämnden 
på nämndmötet den 24 oktober 2024 paragraf 87. 
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Upplevelsenämnden beslutade att ge förvaltningen i uppdrag att arbeta fram ett 
avtal utifrån ett av uppläggen. Nämnden beslutade även att ge förvaltningen i 
uppdrag att utifrån en dialog med Skattmansöådalens förening se över 
möjligheterna att snarast teckna ett kortvarigt avtal där nämnden står för de fasta 
driftkostnaderna. Detta för att ge förutsättningar för en drift av anläggningen från 1 
december 2024 till 31 maj 2025. Vidare beslutades att ge förvaltningen i uppdrag 
att tillsammans med föreningen analysera och följa upp verksamheten och 
ekonomin för säsongen 24/25 inför beslut om hur samarbetet ska se ut framåt. 
 
På mötet i oktober framställdes även ett tilläggsyrkande om att utge ett ekonomiskt 
bidrag på 250 000 kronor till Skattmansöådalens förening för att ge förutsättningar 
för föreningen redan kommande vinter. Förslaget om att ge föreningen ett 
driftbidrag om 250 000 kr återremitterades dock utan skriftligt förtydligande, men av 
diskussionen på mötet framgick att det var otydligt varifrån de aktuella medlen 
skulle tas ifrån. 
 
Den 30 oktober 2024 inkom Skattmansöådalens förening med en skrivelse där 
man äskade om ett startbidrag om 261 000 kronor. I skrivelsen framgick vad som 
ingår i den framräknade summan. Föreningen uppger att fokus är barn och unga 
och att man tänker att erbjuda gratis liftkort på friluftsdagar till alla elever i 
kommunens grundskolor under säsongen. Föreningen uppger vidare att detta 
bidrag och att kommunen står för fasta driftkostnader är en grundförutsättning för 
att kunna driva verksamheten kommande vinter. 
 
Den 21 november 2024 paragraf 105 beslutade nämnden att ge föreningen ett 
startbidrag om 250 000 kr. Beslutet villkorades med att löpande kostnader ska ingå 
samt att det ska ske en uppföljning av vad pengarna använts till. Vidare villkorades 
beslutet med att kommunjuristen skulle godkänna att bidraget är kommunalrättsligt 
riktigt. Kommunjuristen har efter nämndens beslut i november meddelat att hen 
inte kan fatta beslut å nämndens vägnar varför beslutet om att ge eller inte ge ett 
föreningsbidrag till Skattmansöådalens förening återförvisas till 
upplevelsenämnden. 
Kommunjuristen har därefter bistått med en rättslig utredning i ärendet. Nämnden 
behöver nu fatta ett nytt beslut utifrån den tillkommande utredningen. 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningen konstaterar att ett sådant bidrag som nu är aktuellt inte 
omfattas av bidragsreglerna och måste således beslutas av nämnd. 
Kommunjuristen har yttrande sig i ärendet avseende det nu aktuella startbidraget 
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på 250 000 kr. Av den juridiska bedömningen framgår att det är en gråzon gällande 
vad som kan anses som sakliga skäl för att ge ett bidrag som det nu aktuella och 
det är därför inte möjligt att landa i en klar juridisk slutsats. Förvaltningen ser att det 
utifrån det som redogjorts i utredningen är möjligt att argumentera för att det finns 
sakliga skäl för att särbehandla Skattmansöådalens förening i detta specifika fall. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Om nämnden beviljar det föreslagna bidraget kommer årets förväntade överskott 
att minska med motsvarande belopp. 
 
Sociala och miljömässiga konsekvenser 
Skattmansödalens friluftsområde har potential att bli en attraktiv destination för 
både boende och turister året runt. Genom att satsa på och utveckla området och 
verksamheten möjliggörs för en mötesplats för alla generationer. Detta kan bidra till 
ökad folkhälsa, bättre välmående och en attraktivare kommun. Skattmansö 
friluftsområde ligger i anslutning till Fjärdhundraland. Genom att samarbeta kan 
man skapa en unik destination med ett brett utbud av aktiviteter för alla åldrar och 
intressen. Det saknas idag kollektivtrafik till Skattmansö vilket skulle kunna leda till 
ökad klimatpåverkan och koldioxidutsläpp genom att fler privatfordon tar sig till 
destinationen. Möjligheterna att utvidga kollektivtrafiken alternativt ”skidbussar” till 
Skattmansö måste därför ses över. 

Bilaga: Skrivelse från Skattmansö 
Kommunjurist yttrande Juridisk bedömning 

Upplevelseförvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelseförvaltningen lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

Yrkanden 
Ordförande Kristina Eriksson (KD) yrkar på att ge föreningen ett särskilt bidrag om  
250 000 kronor. 
Linda Johansson (S), Viktor Olofsson (S) och Hanah Ali Ibrahim (S) yrkar avslag 
på ordförandes yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels ordförandes yrkande om 
att ge föreningen ett särskilt bidrag om 250 000 kronor och dels Linda Johansson 
(S), Viktor Olofsson (S) och Hanah Ali Ibrahim (S) avslagsyrkande. 
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Ordföranden finner en beslutsgång som ställer ordförandes yrkande mot Linda 
Johansson (S), Viktor Olofsson (S) och Hanah Ali Ibrahim (S) avslagsyrkande. 
Upplevelsenämnden godkänner beslutsgången. 
 
Ordföranden finner att upplevelsenämnden beslutar enligt ordförandes förslag. 

__________ 
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Paragraf 129 Ärendenummer UPN2024/7 

Redovisning av delegationsbeslut 2024 

Beslut 
Upplevelsenämnden godkänner upplevelseförvaltningens redovisning av 
delegeringsbeslut enligt bilaga 1. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden redovisar beslut fattade på delegation i enlighet med 
nämndens delegationsordning. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden godkänner upplevelseförvaltningens redovisning av 
delegeringsbeslut enligt bilaga 1. 
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